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2 GÓRNICZA SPÓŁDZIELNIA MIESZKANIOWA

Zarząd Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej w Jastrzębiu-Zdroju, działając na podstawie art. 83 ust. 6 
ustawy z dnia 15 grudnia 2000  r. o spółdzielniach mieszkaniowych oraz § 23 ust. 1 Statutu Spółdzielni, 

zawiadamia o zwołaniu Walnego Zgromadzenia w dniach od 30 maja do 15 czerwca 2023 r. 

Porządek obrad:

1.  Otwarcie obrad Walnego Zgromadzenia.
2.  Wybór prezydium zebrania w składzie:
   przewodniczący, sekretarz i asesor.
3.  Wybór komisji mandatowo-skrutacyjnej.
4.  Zapoznanie z Regulaminem obrad Walnego
   Zgromadzenia. 
5.  Stwierdzenie prawomocności zebrania.
6.  Wybory do Rady Nadzorczej. 
7.  Sprawozdanie z działalności Rady Nadzorczej 
  za lata 2019, 2020, 2021, 2022 oraz podjęcie uchwał 
  w sprawie przyjęcia sprawozdań Rady Nadzorczej.
8.  Sprawozdanie Zarządu z działalności Spółdzielni 
  za lata 2019, 2020, 2021, 2022 w tym przedstawienie
   sprawozdań finansowych oraz informacji z realizacji
   uchwał podjętych na Walnym Zgromadzeniu w 2019 r.
   oraz podjęcie uchwał w sprawie: 
  - zatwierdzenia sprawozdania Zarządu z działalności
    Spółdzielni za lata 2019, 2020, 2021, 2022, 
  - zatwierdzenia sprawozdań finansowych 
   za lata 2019, 2020, 2021, 2022,
   - udzielenia absolutorium członkom Zarządu 
   za działalność w 2019, 2020, 2021 i 2022 roku,  
  - podziału nadwyżki bilansowej netto za 
   2019, 2020, 2021 i 2022 rok.  
9.  Odczytanie wyników głosowania na kandydatów 
  do Rady Nadzorczej.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:
   a) oznaczenia najwyższej sumy zobowiązań jaką
    Spółdzielnia może zaciągnąć w 2023 r. i zaliczkowo
    do najbliższego Walnego Zgromadzenia w 2024 r., 
   na bieżącą działalność, 
   b) oznaczenia najwyższej sumy zobowiązań jaką
    Spółdzielnia może zaciągnąć za lata 2020-2022, 
   w 2023 roku oraz zaliczkowo do najbliższego
    Walnego Zgromadzenia w 2024 roku na kredyty 
   i pożyczki związane z finansowaniem robót
    termomodernizacyjnych,
11. Omówienie lustracji za lata 2018-2020.
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Spółdzielni
  do Regionalnego Związku Rewizyjnego Spółdzielczości
  Mieszkaniowej w Katowicach.
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegata
   Spółdzielni na Zjazd Delegatów Regionalnego 
  Związku Rewizyjnego Spółdzielczości Mieszkaniowej 
  w Katowicach.
14. Omówienie wniosków członków, wniesionych 
  zgodnie z § 24 ust. 5 i 6 Statutu GSM i podjęcie
   stosownych uchwał. 
15. Wolne głosy, wnioski i zapytania. 
16. Zakończenie obrad.

Komplet sprawozdawczości za 2019, 2020, 2021, 2022 r. oraz 
projekty uchwał, które będą przedmiotem obrad Walnego, od 
dnia 15.05.2023 r. dostępne będą dla członków w zakładce do-

kumenty e-kartoteki na stronie www.e-kartoteka.pl oraz wy-
łożone będą do wglądu w pokoju nr 28 Górniczej Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Jastrzębiu-Zdroju, ul. Graniczna 1. 

Z dokumentami tymi, członek będzie mógł się zapoznać 
w godzinach pracy Spółdzielni tj. od poniedziałku do środy 

00 00 00 00w godz. od 7  do 15 , w czwartki w godz. od 7  do 16  i w piąt-
00 00ki w godz.  od 7  do 14 .

Zgodnie z ustawą o spółdzielniach mieszkaniowych 
w brzmieniu obowiązującym od dnia 9.09.2017 r. (art. 83 
ust. 11), członek Spółdzielni może uczestniczyć w Walnym 
Zgromadzeniu osobiście albo przez pełnomocnika. Pełno-
mocnik nie może zastępować więcej niż jednego członka. 
Pełnomocnictwo powinno być udzielone na piśmie pod ry-
gorem nieważności. 
  
Ze względów organizacyjnych pełnomocnictwo musi być 
złożone w sekretariacie Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Granicznej 1 do dnia 29.05.2023 

00roku do godziny 14 .

Członek Spółdzielni i pełnomocnik członka Spółdzielni 
uczestniczący w Walnym Zgromadzeniu winni okazać się do-
kumentem tożsamości ze zdjęciem.   

  
Zarząd GSM

Część Walnego Zgromadzenia

ul. 1-go Maja, ul. Armii Krajowej

ul. Poznańska, ul. Opolska, ul. Wrocławska
ul. Kopernika, ul. Piastów

ul. Krakowska, ul. Jasna, os. 1000-lecia

ul. Marusarzówny

ul. Kusocińskiego

ul. Kurpiowska, ul. Kaszubska, ul. Łowicka

                                        
ul. Śląska, ul. Pomorska, ul. Wrzosowa

ul. Katowicka

Lp.

1

2

3

4

5

6

7

8

Miejsce zebrania

Szkoła Podstawowa nr 4
Jastrzębie-Zdrój, ul. Kościuszki 19

Zespół Szkół nr 2
Jastrzębie-Zdrój, ul. Poznańska 1a

Liceum Ogólnokształcące nr 1
Jastrzębie-Zdrój, ul. Graniczna 2

Szkoła Podstawowa nr 20
Jastrzębie-Zdrój, ul. B. Czecha 20A

Szkoła Podstawowa nr 20
Jastrzębie-Zdrój, ul. B. Czecha 20A

Szkoła Podstawowa nr 6
Jastrzębie-Zdrój, ul. Śląska 6

Szkoła Podstawowa nr 6
Jastrzębie-Zdrój, ul. Śląska 6

Szkoła Podstawowa nr 13
Jastrzębie-Zdrój, ul. Katowicka 35

Termin zebrania

30.05.2023 r. / godz. 16.00

31.05.2023 r. / godz. 16.00

1.06.2023 r. / godz. 16.00

6.06.2023 r. / godz. 16.00

9.06.2023 r. / godz. 16.00

13.06.2023 r. / godz. 16.00

14.06.2023 r. / godz. 16.00

15.06.2023 r. / godz. 16.00
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Regulamin obrad Walnego Zgromadzenia 
Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej 

w Jastrzębiu-Zdroju
Podstawa prawna § 22 pkt l Statutu GSM.

§1

1. Walne Zgromadzenie może zostać podzielone na części
  zgodnie z § 20 ust. 2, 3 i 4 Statutu GSM. 

2. W przypadku podziału Walnego Zgromadzenia na części,
  Regulamin obrad Walnego Zgromadzenia dotyczy każdej
  jego części.

§2

Obrady Walnego Zgromadzenia albo jego poszczególnych 
części otwiera Przewodniczący Rady Nadzorczej lub inny 
członek Rady Nadzorczej.

§3

1. Walne Zgromadzenie albo jego poszczególne części wybie-
 rają spośród członków Spółdzielni obecnych na zgroma-
 dzeniu Prezydium w składzie przewodniczący I sekretarz,
  w skład Prezydium może być wybrany również asesor.

2. Członkowie Zarządu i Rady Nadzorczej nie mogą wcho-
 dzić w skład Prezydium.

3. Prezydium kieruje obradami Walnego Zgromadzenia albo
  jego poszczególnych części.

§4

Walne Zgromadzenie może podejmować uchwały jedynie 
w sprawach objętych porządkiem obrad.

§5

1. Walne Zgromadzenie albo jego poszczególne części wy-
 bierają komisję mandatowo-skrutacyjną w składzie trzy-
 osobowym. W przypadku niewielkiej frekwencji na Wal-
 nym Zgromadzeniu, albo jego poszczególnej części, (15 lub
  mniej obecnych członków) oraz braku kandydatów do ko-
 misji mandatowo-skrutacyjnej dopuszcza się wybór 2 oso-
 bowego składu komisji.

2. Członkami komisji mandatowo-skrutacyjnej nie mogą być
  osoby kandydujące w wyborach do Rady Nadzorczej GSM
  w trakcie danego Walnego Zgromadzenia albo jego po-
 szczególnej części.

3. Komisja wybiera ze swojego grona przewodniczącego I se- 
 kretarza.

4. Zadaniem komisji mandatowo-skrutacyjnej jest: 
  a) sprawdzenie ilości uprawnionych do głosowania człon-
   ków Spółdzielni obecnych na Zgromadzeniu, 
  b) liczenie wyników głosowania nad uchwałami Walnego
   Zgromadzenia albo jego poszczególnych części w gło-
   sowaniu jawnym lub tajnym, 
  c) przygotowanie kart do głosowania w głosowaniu taj-
   nym, 
  d) przeprowadzenie głosowania, 
  e) liczenie wyników głosowania.

5. Komisja mandatowo-skrutacyjna ze swej działalności spi-
 suje protokół, który podpisywany jest przez przewodniczą-
 cego I sekretarza.

6. Po zakończeniu obrad przewodniczący komisji mandato-
 wo-skrutacyjnej przekazuje protokół przewodniczącemu
  Prezydium Walnego Zgromadzenia albo jego poszczegól-
 nej części.

§6

Przewodniczący Prezydium Walnego Zgromadzenia albo je-
go poszczególnej części, po przedstawieniu spraw zamiesz-
czonych w porządku obrad, prowadzi obrady nad poszcze-
gólnymi punktami porządku, udzielając głosu osobom, które 
będą przedstawiać przygotowane przez Zarząd Spółdzielni 
projekty uchwał oraz poprawki zgłoszone we właściwym try-
bie przez członków Spółdzielni. Po przedstawieniu projek-
tów uchwał oraz poprawek, przewodniczący Prezydium za-
rządza głosowanie.

§7

1. W czasie obrad Walnego Zgromadzenia głos mogą zabierać
  jedynie osoby, którym głosu udzielił przewodniczący Pre-
 zydium.

2. Członkowie Rady Nadzorczej i Zarządu mają prawo zabie-
 rania głosu w każdej sprawie, poza kolejnością.

§8

1. Głosowanie na Walnym Zgromadzeniu albo jego po-
 szczególnych częściach odbywa się jawnie, z wyjątkiem
  wyborów do Rady Nadzorczej i odwołania członków orga-
 nów Spółdzielni.

2. Głosowanie nad uchwałami może odbywać się m.in. 
  a) przez podniesienie mandatu,
  b) przez głosowanie za pomocą kart do głosowania ozna-
   czonych numerem mandatu, na których uprawniony
    oddaje głos za lub przeciw uchwale. 

§9

Przy obliczaniu wymaganej większości głosów dla podjęcia 
uchwały przez Walne Zgromadzenie albo jego poszczególne 

części uwzględnia się tylko głosy oddane za lub przeciw 
uchwale.

§10

Bezpośrednio po zakończeniu Walnego Zgromadzenia albo 
jego poszczególnej części Prezydium przekazuje Zarządowi, 
w miejscu w którym odbywa się Walne Zgromadzenie, proto-
kół komisji mandatowo-skrutacyjnej.

§11

1. W terminie 7 dni od zakończenia ostatniej części Walnego
  Zgromadzenia, przewodniczący albo w jego zastępstwie
  sekretarz Prezydium każdej części Walnego Zgromadze-
 nia, na wspólnym posiedzeniu, na podstawie dokumenta-
 cji udostępnionej przez Zarząd, obliczają liczbę głosów od-
 danych podczas głosowań nad poszczególnymi uchwała-
 mi i podczas wyborów. Podczas obliczania głosów w pierw-
 szej kolejności oblicza się głosy oddane na poszczególnych
  częściach Walnego Zgromadzenia, a następnie sumuje się
  liczbę głosów.

2. Z czynności liczenia głosów sporządza się protokół, który
  podpisują wszystkie osoby uczestniczące przy ich oblicza-
 niu.

3. Wyniki głosowania przekazywane są niezwłocznie Zarzą-
 dowi, który wywiesza je w siedzibie Spółdzielni.

4. Jeżeli w terminie 7 dni od zakończenia ostatniej części
 Walnego Zgromadzenia nie zostanie sporządzony proto-
 kół określający liczbę głosów oddanych łącznie przy po-
 szczególnych głosowaniach, obliczenia głosów I publikacji
  wyników dokonuje Zarząd Spółdzielni.

§12

Sprawy dotyczące sposobu obradowania nie objęte niniej-
szym regulaminem rozstrzyga Prezydium Walnego Zgroma-
dzenia albo jego poszczególnych części, a to zgodnie z przyję-
tymi zasadami obradowania oraz postanowieniami Statutu 
GSM



4 GÓRNICZA SPÓŁDZIELNIA MIESZKANIOWA

Rozmowa z...
Zbigniew Staszków: Zaraz, 
zaraz obecnie Wiceprze-
wodniczący Rady. Podczas 
ostatniego posiedzenia Rady 
Nadzorczej złożyłem rezy-
gnację z tej zaszczytnej fun-
kcji. Odbyły się wybory no-
wego Przewodniczącego, 
którym z woli wyborców zo-
stał Ryszard Śnietka. Mnie 
poproszono o dokończenie 
swojej pracy w roli Wiceprze-
wodniczącego, co przyjąłem 
z dużą satysfakcją. Zakończę 
swoją misję dnia 15 czerwca, 
czyli w ostatnim dniu Wal-
nego Zgromadzenia GSM

Pozwoli Pan, że będę jed-
nak zwracał się w formie 
„Panie Przewodniczący”, 
bo funkcjonował Pan dłu-
go w tej roli i prowadził 
sprawy członków na tej 
właśnie funkcji.

Proszę bardzo, to na pewno 
nie zaburzy tego co chcę 
przekazać, mam również na-
dzieję, że pytania będą cie-
kawe, a odpowiedzi moje 
konkretne.

Zacznijmy od chyba naj-
ważniejszego pytania 
w tej chwili. Co uważa Pan 
za swój największy sukces 
w roli Przewodniczącego 
Rady Nadzorczej GSM?

Nie mam chyba jednego naj-
ważniejszego sukcesu. Wy-
mienię te które uważam za 
istotne dla naszego funkcjo-
nowania. 

Po pierwsze, poznałem wie-
lu wspaniałych ludzi, kole-
żanki i kolegów z którymi 
tworzyliśmy rzeczywistość 
GSM, ale chyba nie tylko rze-
czywistość. Wspólnie z Za-
rządem GSM, dla którego 
mam wielki szacunek za po-
dejście do swoich zadań i re-
alizację naszych potrzeb, 
członków Spółdzielni, wy-
biegaliśmy również w przy-
szłość. 

Po drugie, myślę, że byłem 
dobrym kontynuatorem pra-
cy Przewodniczącego RN ŚP 

Bolesława Lepczyńskiego. 
Jego spokój, koncyliacyj-
ność, pogoda i hart ducha, 
były ścieżką, którą chciałem 
podążać i mam nadzieję, że 
mi się to udało. Chciałbym, 
abyśmy uczcili jego pamięć 
na Walnym Zgromadzeniu, 
ale to już zostawiam zespo-
łowi, który przygotowuje 
program obrad.

Po trzecie, wydaje mi się, że 
wspólnie z koleżankami i ko-
legami daliśmy radę i mimo 
pandemii, obostrzeń z nią 
związanych, cała praca prze-
biegała bez większych za-
strzeżeń. Termomoderni-
zacja jest realizowana. Tu 
trzeba było odważnych de-
cyzji Rady i Rada te odważne 
decyzje podejmowała. Re-
monty na ile są możliwości 
finansowe realizowaliśmy. 
Projekty na przyszłość zgła-
szaliśmy, czego dowodem 
między innymi pierwsza in-
stalacja fotowoltaiczna na 
Katowickiej. 

Po czwarte, dbaliśmy o fi-
nanse Spółdzielni, bo to do-
tyczy naszych członkow-
skich portfeli. Współpraca 
z Panią Prezes Agnieszką Ci-
choń w tym zakresie to wzo-
rzec. Na nasze ciągłe suge-
stie w czasie szalejącej infla-
cji Zarząd nad wyraz skrom-
nie regulował wysokość 
opłat czynszowych. Jej ini-
cjatywa podziału nadwyżki 
bilansowej za ostatnie 4 lata 
została przyjęta przez Radę 
z niezwykłą aprobatą. Wiele 
Spółdzielni w kraju, jak czy-
tam, jest na skraju zapaści, 
a nasze pieniądze i wskaźni-
ki wykazane przez Biegłego 
Rewidenta co roku są bez-
pieczne i stabilne.

Po piąte, chyba najważniej-
sze, po latach kołysania tą 
Spółdzielnią przez kilku de-
magogów osiągnęliśmy jakąś 
formę wewnętrznej równo-
wagi. Odeszli ci, którzy na 
czyjeś zlecenie starali się ko-
łysać tą łodzią na której 
wspólnie płyniemy. Pamię-
tacie Państwo zapewne pi-

kiety organizowane przez 
określony nurt w GSM, pa-
miętacie „trybunów ludo-
wych”, którzy krzyczeli, dużo 
mówili, ale nigdy nic nie zro-
bili. Do tego sami nie mieli 
innej recepty, a ich głównym 
hasłami było: „Zarząd musi 
odejść”, „Lepczyński musi 
odejść”, „Staszków musi 
odejść”, „Próchnicki musi 
odejść”. 

I co dalej? Dalej to obsiąść 
stołki i mówić jak to po-
przednicy wszystko zepsuli 
i my nowi nie możemy nic 
zrobić. Wyciszenie tych 
awantur to ważne dla prowa-
dzenia normalnej pracy.

Jakieś nazwiska tych któ-
rzy dużo mówią, a nic nie 
robią?

Nie, Nie. Nie namówi mnie 
Pan na takie jątrzące wypo-
wiedzi. Członkowie GSM do-
skonale znają te osoby. Mam 
taką nadzieję, że jeśli te oso-
by pojawią się na Walnym 
i zaczną ponownie jątrzyć, 
wprowadzać złą atmosferę, 
to członkowie GSM usadzą 
ich tak jak bywało już na Spo-
tkaniach Konsultacyjnych. 
Otwarcie im przerywano 
i mówiono „DOŚĆ głupot”. 
Liczę tutaj na mądrość na-
szych członków, że nie dadzą 
się ponieść „trybunom lu-
dowym”. Ich czas bezpo-
wrotnie minął. Nikt roz-
sądnie myślący nie da się 
ponieść emocjom i dać so-
bą manipulować.

Szczerze mówiąc to anali-
za Pana Przewodniczące-
go przedstawiona w pię-
ciu punktach mocno 
zmieniła moje podejście 
do tego wywiadu, zasko-
czył mnie Pan. Miałem 
wiele pytań, które Pan 
sformułował w swojej 
wypowiedzi. Jednak moja 
rola jest inna i pytam da-
lej. Najgorsze wspomnie-
nia z 7 letniej pracy?

Po części łączą się z poprzed-
nią wypowiedzią. Postaram 

się to krótko przedstawić. 
Pandemia, śmierć przyja-
ciela z Rady, niezasłużone 
obelgi pod naszym adre-
sem wygłaszane na słyn-
nej pikiecie, łącznie z groź-
bami karalnymi. Nic przy-
jemnego, ale jakoś to przeży-
liśmy z Bolesławem i Jac-
kiem Próchnickim. Wspólne 
przeżywanie takich sytuacji 
cementuje przyjaźnie, dla-
tego tak  źle  przeżyłem 
śmierć Bolka, a teraz przeży-
wam rozstanie instytu-
cjonalne z Jackiem Próch-
nickim. Ciężko mi również 
przeżyć to rozstanie z pozo-
stałą częścią Rady z Tade-
uszem Kotułą (nasz nestor 
wiele wnosi do tego działa-
nia w grupie) z Kazimierzem 
Gawliczkiem, z Panią Iwoną 
Stankiewicz. Podziękowania 
również dla pani Jadwigi 
Brzeskiej. Muszę też wspo-
mnieć o moim następcy na 
funkcji Przewodniczącego. 
Ryszard Śnietka jak się oka-
zało, to „siła spokoju”. Wyda-
wać by się mogło „człowiek 
bez układu nerwowego”, ale 
przestrzegam przed nim. 
KONSEKWENTNY!
Dlatego zyskał poparcie 
w wyborze na tę funkcję. Żal 
mi się żegnać z tą grupą 
ludzi. Myślę, że czasem mnie 
zaproszą na jakąś kawę, 
a może w jakiejś ważnej spra-
wie zapytają o radę. Byłoby 
miło. 

Zapytam teraz o Pana 
ocenę Zarządu GSM

Nie powinien Pan o to pytać, 
bo mamy wielu niedowiar-
ków. Odpowiem tak. Kiedy 
zostaliśmy wybrani do Rady 
spotkaliśmy się na początku 
z Zarządem i Bolesław Lep-
czyński postawił podstawo-
wy warunek. Zarząd ma 
mówić PRAWDĘ I TYLKO 
PRAWDĘ, nawet jeśli by-
łaby straszna. 

Powiem w swoim imieniu. 
Przez siedem lat bycia człon-
kiem Rady nigdy nie zosta-
łem oszukany, nigdy nie po-
czułem się oszukany, nigdy 

nie miałem podstaw, żeby 
sądzić, że przekazują nie-
prawdę lub półprawdę. 

Jest jednak jeszcze takie po-
wiedzenie „strzeżonego Pan 
Bóg strzeże”. Dlatego też jako 
wieloletni Przewodniczący  
Komisji Rewizyjnej organi-
zowałem tematyczne kon-
trole. To samo robił Tadeusz 
(Kotuła) jako Przewodniczą-
cy Komisji Gospodarczej. 

Dostęp do wszystkich mate-
riałów dla Komisji pełny, 
dyspozycje dla pracowni-
ków przekazane, aby pomo-
gli i wyjaśnili wątpliwości, 
współpraca na wysokim po-
ziomie, realizacja wniosków 
pokontrolnych natychmia-
stowa. Czego więcej oczeki-
wać? 

Informacje o tych kontrolach 
corocznie zamieszczaliśmy 
w Sprawozdaniach Rady 
Nadzorczej i z tego co wiem, 
członkowie GSM mają do 
nich dostęp w e-kartotece. 
Tam są wszystkie materiały 
sprawozdawcze dotyczące 
ostatnich lat naszej pracy 
oraz uchwały nad którymi 
będziemy głosować na Wal-
nym Zgromadzeniu.

Jakieś cenne wskazówki 
dla tych co pozostali 
i tych nowych którzy 
uzupełnią skład Rady 
Nadzorczej?

Jedna podstawowa, która 
przewija się we wszystkich 
moich  wypowiedziach. 
„ZGODA BUDUJE, NIE-
ZGODA RUJNUJE”. Takie 
jest moje przesłanie dla tych 
w nowej kadencji. My stano-

wiliśmy jedność. Nie było in-
dywidualizmów, egoizmów, 
stawiania siebie ponad inny-
mi, tak jak kiedyś usłyszałem 
„ja jestem Rada Nadzorcza”. 
Rada Nadzorcza to 9 osób 
w naszym Statucie. Jaką de-
cyzję podejmie większość, 
mniejszość szanowała i nie 
latała po opozycji z żalami. 
Potem okazywało się, że te 
decyzje okazywały się dobre, 
trafione i zrealizowane. Ten 
schemat wymaga właśnie 
spokoju i wzajemnego sza-
cunku. Polecam to wszyst-
kim. Mój charakter też w tym 
czasie ewoluował. Nie zaw-
sze zgadzałem się na wszyst-
ko, oponowałem, ale uszano-
wałem większość. Potem lek-
ko zawstydzony przyznawa-
łem im rację. „Życie uczy po-
kory” :)) 

7 lat i KONIEC? 

Nie wyobrażam sobie tego,, 
ale Statut jest jeden i obowią-
zuje wszystkich. Dwie ka-
dencje i KONIEC. Jednak nie 
mam zamiaru stać z boku 
i robić NIC. Służę zawsze po-
mocą i radą jeśli ktoś chce.

Ostatnie słowa w tym 
ostatnim wywiadzie jako 
Przewodniczącego Rady 
Nadzorczej.

Trzy słowa: 
DZIĘKUJĘ WSZYSTKIM 
ZA WSZYSTKO. 

Zapraszam do udziału 
w Walnym Zgromadzeniu 
GSM i nie dajmy się nigdy 
zmanipulować manipu-
lantom. Nasza Spółdziel-
nia ma się dobrze i wiem, 
że tak będzie dalej. 

Witam Pana i czytelników. Spotykamy się z okazji wyjątkowej, Zarząd GSM zwołał 
Walne Zgromadzenie, które rozpocznie się 30 maja spotkaniem z mieszkańcami ulic 
Armii Krajowej i 1-go Maja. Moim gościem jest Przewodniczący Rady Nadzorczej GSM 
Zbigniew Staszków. 
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Rozmowa z Prezesem Górniczej Spółdzielni 
Mieszkaniowej Gerardem Weychertem
Witam! Nie robiliśmy 
z Panem wywiadu już 
dość długo. Co słychać 
w Górniczej Spółdzielni 
Mieszkaniowej? Co dziś 
dla zarządu jest najważ-
niejsze? 

Teraz, czyli 15 maja 2023 ro-
ku najważniejszym zada-
niem zarządu, jest prawidło-
we i bezproblemowe zorga-
nizowanie Walnego Zgroma-
dzenia Członków Spółdziel-
ni. Przez ogłoszenie epide-
mii Covid-19, przez kilka lat 
nie organizowaliśmy wal-
nych zgromadzeń. Przepisy 
najpierw nam tego zabrania-
ły, a potem ograniczały swo-
bodę takich zebrań. Po pro-
stu, gdyby ktoś zachorował 
na Covid-19, mógłby mieć 
pretensję do organizatora ta-
kiego zebrania. 

Walne Zgromadzenie, 
czyli zatwierdzanie 
licznych sprawozdań, 
uchwał. Walne to też 
wybory członków Rady 
Nadzorczej, prawda? 

Tak, Statut Górniczej Spół-
dzielni Mieszkaniowej wska-
zuje, że podczas najbliższego 
Walnego Zgromadzenia nasi 
członkowie będą mieli mo-
żliwość wyboru 4 członków 
Rady Nadzorczej, z trzech 
okręgów wyborczych, gdzie 
mandaty wygasają, a także 
z okręgu z którego mandat 
sprawował pan Bolesław 
Lepczyński, który to padł 
ofiarą Covid-19. 

Tak, pamiętam, śmierć 
Pana Lepczyńskiego, dla 
mnie też była wstrząsem. 
To był bardzo dobry 
człowiek! 

Zapamiętałem pana Bolesła-
wa jako osobę bardzo przyja-
zną, uczciwą, lojalną, mądrą. 
W relacjach ze mną zawsze 
stawiał na pierwszym miej-
scu dobro spółdzielców. 
Przejął przewodnictwo w Ra-
dzie po wybitnym znawcy 
spraw spółdzielczych, jakim 
jest p. Podmagórski, zatem 
było mu na pewno trudno 
z tą świadomością. Dał jed-
nak radę, bo jako szef Rady 
Nadzorczej potrafił zjedny-
wać sobie ludzi. Umiał słu-
chać innych. Po prostu żal, 
że go nie ma wśród nas. 

Obecny przewodniczący 
Rady Nadzorczej, z tego 
co wiem, również kończy 
pracę w Radzie Nadzor-
czej. 

Precyzyjnie rzecz ujmując, to 
wiceprzewodniczący, pan 
Zbigniew Staszków. Bo pod-
czas ostatniego posiedzenia 
Rady Nadzorczej GSM, pan 
Staszków oddał przewodnic-
two, zaproponował na swoje-
go następcę pana Ryszarda 
Śnietkę, którą to kandydatu-
rę członkowie przyjęli w zde-
cydowanej większości. Za-
tem tak, pan Zbigniew Stasz-
ków odchodzi z Rady, koń-
czy mu się bowiem kadencja. 
Cieszę się, że mogłem mieć 
możliwość pracować z pa-
nem Zbigniewem, który 
dzięki swojej wieloletniej 
działalności w NSZZ Solidar-
ność, wiedział co znaczy pra-
ca dla dobra wspólnego. 

Prócz zmian personal-
nych w Radzie Nadzor-
czej, co jest jeszcze ważne 
w porządku obrad Wal-
nego Zgromadzenia? 

Osobiście uważam, że naj-
ważniejszymi uchwałami 
nad jakimi będzie debatować 
Walne Zgromadzenie będą 
uchwały o podziale nadwyż-
ki bilansowej spółdzielni za 
ostatnie 4 lata. Zorganizowa-
liśmy nawet na ten temat 
konsultacje z mieszkańcami. 
Chodzi o to, aby tak podzielić 
tą nadwyżkę, aby mieszkań-
cy GSM nie mieli podnoszo-
nej do końca roku opłaty za 
eksploatację podstawową. 
Chodzi o okres do końca 
2023 roku. Wiemy bowiem, 
że w czasach wszechogarnia-
jącej drożyzny, ludziom żyje 
się trudniej, nie chcemy za-
tem sami dokładać im kolej-
nych podwyżek. 

Czy to oznacza, że gdy 
te uchwały uzyskają 
aprobatę to GSM nie 
podniesie czynszu 
do końca 2023 r.?

Chciałbym, żeby tak było. 
Niestety na czynsz, oprócz 
kosztów eksploatacji i re-
montów, składają się jeszcze 
opłaty za wywóz śmieci, wo-
dę i centralne ogrzewanie. 
To właśnie ta ostatnia pozy-
cja jest dla nas, a przede 

wszystkim dla lokatorów 
największą bolączką.

Dlaczego? 

Bo wytwórca ciepła w Ja-
strzębiu-Zdroju, czyli pań-
stwowy monopolista, jakim 
jest PGNiG Termika Ciepło 
Systemowe - spółka z grupy 
Orlen, od 14 miesięcy bom-
barduje nas ciągłymi pod-
wyżkami. Te podwyżki wy-
noszą już około 80%. Za ich 
działania my, jako pracowni-
cy Spółdzielni, nie jesteśmy 
w stanie odpowiadać. Nie 
możemy też skarżyć się na 
działania monopolu cie-
płowniczego do Urzędu 
Ochrony Konkurencji i Kon-
sumentów, bo pan prezes tej 
instytucji nie widzi takiej 
konieczności, a Urząd Regu-
lacji Energetyki nie jest łas-
kaw przyjrzeć się dokładniej 
taryfom państwowego mo-
nopolisty. Po prostu pań-
stwowe instytucje nie robią 
nic, aby nas bronić przed 
państwowym molochem 
drenującym kieszenie loka-
torów GSM. 

Reasumując, my chcemy 
podczas Walnego Zgro-
madzenia, przeforsować 
uchwały, które choć w części 
zabezpieczą lokatorów przed 
kolejnymi podwyżkami 
czynszu. Wierzę w mądrość 
uczestników Walnego Zgro-
madzenia i liczę że się to 
uda. 

Co jeszcze ważnego 
będzie omawiane 
podczas Walnego 
Zgromadzenia Człon-
ków? O czym tu warto 
wspomnieć?

Na pewno są to uchwały 
o najwyższej sumie zobowią-
zań. Szczególnie te, które 
dotyczą kontynuacji naszego 
programu termomoderniza-
cji budynków. Podczas ostat-
nich konsultacji z mieszkań-
cami dostaliśmy sygnał, że-
by przyśpieszyć docieplenia 
naszych budynków. Jest to 
zrozumiałe, gdy widzi się co 
za brewerie wyprawiają do-
stawcy ciepła. Jeśli zatem te 
uchwały uzyskają akceptację 
członków, to można liczyć 
się, że zakończenie procesu 
dociepleń budynków skróci-
my o 4 -  5 lat. 

Walne Zgromadzenie, 
to jednak rzadkie wyda-
rzenie w życiu GSM. 
Co dominuje w codzien-
nej pracy spółdzielni? 

Głównym problemem z ja-
kim się borykamy, to pod-
wyżki cen właściwie wszyst-
kiego. Od ołówka, po cenę 
zakupu usług typu serwis 
wind, czy koszenie terenów 
zielonych. Nasi kontrahen-
ci podnoszą ceny swoich 
usług, bo ich kontrahenci 
i dostawcy też podnoszą ce-
ny usług i tak to wygląda. 
Jest to kwadratura koła. Do 
tego dochodzi podwyżka 
najniższego wynagrodzenia, 
którą chwali się nasz rząd. 
Tyle tylko, że to nie rząd mu-
si ponosić kosztów tej pod-
wyżki, a ludzie. Tak napędza 
się spiralę inflacji. 

Jakiś przykład takiej 
szalejącej inflacji, 
jaka dotarła do GSM?

Proszę bardzo. W ubiegłym 
roku, w GSM ogłosiliśmy 
przetarg na wykonanie re-
montu balkonów w jednym 
z bloków na ulicy Kurpiow-
skiej. Zrobiliśmy to, bo tego 
chcieli lokatorzy tego budyn-
ku. Mówili o tym podczas 
ubiegłorocznych spotkań na 
temat planów remontowych. 
Na wspomnianym przetargu 

pojawiła się tylko jedna fir-
ma i zaproponowała za swoją 
pracę około 700 tysięcy zło-
tych! 700 tysięcy złotych za 
3 piony balkonów! I teraz po-
równanie: w 2010/2012 roku 
tego typu remont kosztował 
GSM 100 tysięcy złotych! 
Czyli w ciągu 10 lat koszty 
wzrosły o ok. 700 procent! 
W tym czasie opłata na Fun-
dusz Remontowy wzrosła 
o około 50%. Tak wygląda sy-
tuacja. Nie nadążamy za sza-
lejącymi cenami. 

Czy jest coś jeszcze co 
spędza sen z powiek 
członka zarządu GSM? 

Po Covid-19, po szalejącej in-
flacji nic już nas nie zaska-
kuje. Staramy się trzeźwo 
oceniać sytuację ekonomicz-
ną spółdzielni. Dowodem na 
to jest, że po raz kolejny bieg-
ły rewident wydał pozytyw-
ną opinię na temat finansów 
spółdzielni. Lustrator i Zwią-
zek Rewizyjny po raz pierw-
szy w historii GSM nie dał 
żadnych zaleceń do zrealizo-
wania zarządowi. 

Jakie zagrożenia 
widzi Pan dla 
naszej spółdzielni?

Oprócz takich globalnych 
p r o b l e m ó w,  j a k  w o j n a 
w Ukrainie, bo przecież nikt 

by nie chciał, aby konflikt 
ten rozlał się na inne kraje, to 
tak naprawdę najbardziej 
boję się inflacji. Chciałbym 
aby pan prezes NBP wraz 
z rządem zaczęli jednak pra-
cę nad jej obniżeniem, a nie 
że ze względów politycznych 
utrzymują ją na wysokim po-
ziomie. Na inflacji wygrywa 
tylko rząd. My, obywatele 
przegrywamy wszyscy. 

A szanse? Jakie 
szanse Pan widzi? 

Nasi członkowie oczekują 
szybkich działań, które po-
zwolą nam docieplić nasze 
budynki. My, w tym składzie 
zarządu dociepliliśmy 60 
z 96 budynków naszej spół- 
dzielni.  Dotychczas po-
wstrzymywały nas w przy-
śpieszeniu tego procesu pie-
niądze. Dziś wiemy, ze spora 
część lokatorów chce jednak 
ponieść wyższe wydatki na 
szybkie docieplenie, byleby 
nie płacić kroci za centralne. 
Co z samego założenia jest 
słuszną koncepcją, bo ma to 
też pozytywny wpływ na śro-
dowisko. 

Co by Pan powiedział 
członkom GSM? 

Przyjdźcie na obrady Wal-
nego Zgromadzenia. Poroz-
mawiajmy! 
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Trochę o r
Czas jaki upłynął od ostatniego Wal-

nego Zgromadzenia w Spółdzielni to 

czas, który nie został zmarnowany. Te 

cztery lata przyniosły wiele pozytyw-

nych zmian. Nawet kiedy zapanowała 

pandemia wykorzystywaliśmy ten 

czas na przeprowadzenie prac remon-

towych. Przez cały ten okres prowa-

dzone były prace termomoderniza-

cyjne. 

Docieplone zostały następujące bu-

dynki przy ulicach: Katowickiej 19-21, 

Marusarzówny 13-17, Kurpiowskiej 2, 

Wrzosowej 16-26, Katowickiej 5-7, 

Katowickiej 27-29.  

Ważnym elementem w zakresie re-

montów, który udało nam się szerzej 

uruchomić to malowanie klatek scho-

dowych, o które mieszkańcy wnosili 

od wielu lat. W tym czasie wykonano 

malowanie w 73 klatkach schodowych 

budynków niskich i wysokich. W za-

leżności od typu budynku ustalano in-

dywidualnie zakres rzeczowy, który 

obejmował np. wykonanie gładzi 

ścian i sufitów, wymianę grzejników 

centralnego ogrzewania, ułożenie pły-

tek na ścianach parterów czy wymianę 

nakładek pochwytów balustrad scho-

dowych. Rozpoczęliśmy także wy-

mianę drzwi do komórek lokatorskich 

w budynkach wysokich. 
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emontach
Przypomnijmy, że ww. remonty są wy-

konywane po wykonaniu wszystkich 

prac związanych z wymianą lub mon-

tażem nowych instalacji ingerujących 

w elementy budowlane klatek schodo-

wych. 

Oczywiście przez te cztery lata wyko-

nano szereg innych ważnych remon-

tów o których tylko wspomnimy tj. 

budowa wiat na odpady, wymiana 

instalacji gazowej, budowa miejsc par-

kingowych czy dostosowanie budyn-

ków wysokich do przepisów przeciw-

pożarowych.

Radosław Pluta
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Porozmawiajmy 
o pieniądzach
Starała się Pani unikać 
spotkania ze mną 
i mówienia o swojej 
pracy, ale udało się panią 
do tego nakłonić. 
Pierwsze pytanie jak 
wyglądają nasze finanse?

Proszę się nie dziwić, że uni-
kałam. „Pieniądze wymagają 
ciszy”, tak to kiedyś usłysza-
łam, dlatego wolę w ciszy 
i spokoju pracować nad do-
brą kondycję finansową na-
szej Spółdzielni. 
Odpowiadając na to pytanie 
powinnam przywołać opinię 
organu kontrolnego, czyli 
Biegłego Rewidenta. Jeśli 
Biegły powołany przez Radę 
Nadzorczą wypowiada się 
w samych superlatywach to 
chyba nie jest źle. Teraz ma-
my do czynienia z czterema 
raportami Biegłego, w każ-
dym mamy same pozytywne 
opinie, a zapoznać się z ni-
mi trzeba na naszej stronie 
w e-kartotece, gdzie przed-
stawione są wszystkie mate-
riały sprawozdawcze przygo-
towane na Walne Zgroma-
dzenie. Tyle opinii zewnętrz-
nej, moja opinia jest podob-
na, ale widzę również zagro-
żenia i zawirowania. 

To brzmi już znacznie 
gorzej niż raport Biegłego 
Rewidenta, prosimy 
o wyjaśnienie.

Biegły ocenia to co było, a my 
w Zarządzie musimy myśleć 
co jest i co będzie przed na-
mi. Tu są te zagrożenia i za-
wirowania. 
Po pierwsze galopująca infla-
cja. Jeśli rok do roku infla-
cja wynosi na dzień dzisiej-
szy ponad 14% to podwyżki 
czynszów powinny wynosić 
minimum tyle samo, a nie 
podwyższamy składników 
od nas zależnych o takie war-
tości. Wczoraj w telewizji sły-
szałam i to potwierdzam, bo 

wynika z moich analiz, że 
faktyczna inflacja od 2021 ro-
ku wynosi ponad 25%. Czar-
ne scenariusze mówią, że 
może nas dotknąć inflacja na 
poziomie nawet 40%. Co my 
mamy w takim razie zrobić? 
Ustawa o rachunkowości 
i Ustawa prawo spółdzielcze 
nakazuje nam określone 
działania, ale gdybyśmy je 
wykonali portfele członków 
i mieszkańców GSM ucier-
piały by bardzo. 
Po drugie, decyzje Sejmu 
i Rządu o najniższej płacy 
krajowej to jest bardzo duże 
obciążenie dla mieszkań-
ców. Rząd bardzo sprytnie 
ogłasza sukces, mówi, że Po-
lacy więcej zarabiają i to jest 
poniekąd prawda. Jednak 
rządzący sprytnie prze-
nieśli obciążenia finanso-
we na pracodawcę. Kto jest 
u nas pracodawcą? Człon-
kowie i mieszkańcy płacą-
cy czynsz! Wiele osób nie 
zdaje sobie z tego sprawy, 
dlatego staram się to uświa-
domić, dlatego musicie pa-
miętać Państwo, że takie są 
fakty. 
Po trzecie wreszcie, dra-
styczny wzrost kosztów nie-
zależnych od GSM, jak ogrze-
wanie, energia elektryczna, 
woda, śmieci, podatki. Tylko 
ciepło wzrosło w ostatnim 
roku o ponad 80%, a już do-
staliśmy informację o kolej-
nej podwyżce. Zastraszające 
wartości. Za energię cieplną 
w naszej Spółdzielni zapła-
cimy ponad 7 milionów wię-
cej niż w ubiegłym roku. To 
jest dramat dla wielu rodzin, 
które mają wybór, leki, jedze-
nie czy opłaty czynszowe?

Nie są to krzepiące infor-
macje, ale sam to odczu-
wam i zdaję sobie z tego 
sprawę inni chyba też ?

No właśnie nie za bardzo. 
Często spotykamy się z nie-

sprawiedliwymi ocenami, że 
podwyższamy czynsze, że 
drenujemy bezwzględnie 
kieszenie mieszkańców, że 
cała wina to Zarząd GSM. 

TO NIE JEST ZGODNE 
Z PRAWDĄ. 

To jest niesprawiedliwe i boli. 
Proszę tylko spojrzeć dokład-
nie na aneksy czynszowe. 
Dokonaliśmy zmian w ich 
prezentacji i każdy uważnie 
czytający aneks czynszowy 
powinien zauważyć, że eks-
ponujemy opłaty według no-
wego schematu. Koszty za-
leżne od spółdzielni jak eks-
ploatacja i fundusz remon-
towy i KOSZTY NIEZALE-
ŻNE od spółdzielni w tym 
ogrzewanie, energia elek-
tryczna, cena wody, cena 
śmieci.
Proszę spokojnie usiąść 
z aneksem czynszowym i po-
równać co, kiedy i jak wzro-
sło. Wnioski są jednoznacz-
ne ponad 60% opłaty czyn-
szowej (czasem więcej) to 
KOSZTY NIEZALEŻNE od 
GSM. Ok 40% (czasem mniej 
nawet ok. 30%) to opłaty za-
leżne od spółdzielni.

Czy konieczne będą 
podwyżki eksploatacji 
i funduszu remontowego, 
bo taka dysproporcja 
nie jest naturalna ?

To są właśnie te zagrożenia 
i zawirowania. O tym rozma-
wialiśmy w czasie kwietnio-
wych Konsultacji z miesz-
kańcami. Zarząd dokonał 
analizy kosztów i możli-
wości. Zaproponowaliśmy 
członkom GSM swoisty pakt. 
Zarząd przeznaczy całą nad-
wyżkę bilansową na eksplo-
atację i fundusz remontowy. 
Czyli ok. 3 mln złotych eks-
ploatacja, 990 tys. złotych re-
montówka. Jeśli tak to prze-
głosują członkowie na Wal-
nym, nie będzie podwyżek 
do końca roku. Oczywiście 
tych podwyżek zależnych od 
GSM. Co będzie z kosztami 
niezależnymi, nie mamy dzi-
siaj pojęcia. Te koszty są na 
zasadzie „płacz i płać”, nie 
mamy na nie żadnego wpły-
wu, obciążają bezpośrednio 
każdego mieszkańca. 

To brzmi zachęcająco, 
bo widać w tym dialog 
z członkami GSM

To nasza „nowa tradycja”. 
My z mieszkańcami rozma-
wiamy chętnie. Nie każdy 
z nami rozmawia. Niektóre 
zachowania są żenujące, ta-
kie jak krzyki, groźby, wyz-
wiska. Nasza praca to nie tyl-
ko sielanka. Od wielu lat sta-
ło się normą organizowanie 
tematycznych Konsultacji. 
Czyli rozmowa z członkami 
na określone tematy. Z tego 
co mi Pan mówił wiem, że 
i w tym wydaniu gazetki bę-
dzie informacja na temat 
ostatnich Konsultacji i bar-
dzo dobrze, bo była to po-
trzebna rozmowa. 

Dzieli Pani i rządzi 
ogromną kasą, czy 
coś jeszcze ciekawego 
dowiemy się od Pani 
jak ją wydajemy?

„Tak krawiec kraje, jak mu 
materii staje”. Stare przysło-
wie, ale mądre. Nie wydamy 
nic więcej niż mamy więc 
wydajemy z umiarem i wy-
daje mi się rozsądnie. Prze-
cież widać to coraz lepiej. 
Członkowie Spółdzielni 
chcieli, żeby wydawanie pie-

niędzy nie ograniczało się 
tylko do naszych planów, ale 
żeby te pieniądze „było wi-
dać”. Mniej nas teraz inte-
resują niewidoczne efekty 
naszej  pracy.  Widoczne 
w zdecydowany sposób po-
prawiają postrzeganie przez 
członków GSM naszej pracy. 
Z widocznych prac zapewne 
wiecie Państwo, że w trakcie 
termomodernizacji są obec-
nie cztery duże budynki. To 
ogromne wyzwanie, wyma-
gające ogromnych nakładów 
pracy i pieniędzy. Tu na mar-
ginesie przypomnę, że za-
proponowaliśmy przyspie-
szenie „termo”, ale to już de-
cyzje mieszkańców, czy po-
dejmą te działania, obciążo-
ne oczywiście inną formułą 
zapłaty. My jesteśmy za. 
W ubiegłym roku wyremon-
towaliśmy wiele klatek scho-
dowych za prawie 900 tys. zł. 
Obecnie remontujemy kolej-
nych 11 budynków. Wartość 
tych prac to aż 1 730 000 zł. 
Niemało i zaczyna to być do-
strzegalne. Wyremontowane 
klatki są ładne. Następny rok 
to kolejne budynki i tak cały 
czas, aż osiągniemy 100%. 
To moje zadanie przygoto-
wać finansowanie tych za-
dań i staram się jak mogę. 
Nie tylko estetyka jest waż-
na, ważne jest bezpieczeń-
stwo. Dlatego też wymienia-
my nadal instalacje gazowe. 
Czasem musimy zadbać 
o bezpieczeństwo przeciw-
pożarowe, bo systematycz-
nie spływają do nas nakazy 
administracyjne wydane 
przez Państwową Straż Po-
żarną. Nakaz administracyj-
ny to takie działanie „WY-
KONAĆ I NIE DYSKUTO-
WAĆ”. Na to też potrzebne są 
ogromne kwoty pieniędzy. 
Cóż nie mamy tu nic do po-
wiedzenia, jeśli mamy na-
kaz, ja muszę znaleźć finan-
sowanie kosztem innych 
działań na tej nieruchomo-
ści.
Kończąc moje wypowiedzi 
powiem, że szczegóły znajdą 
członkowie GSM w naszych 
materiałach sprawozdaw-
czych i jeśli mamy rozma-
wiać o nich to trzeba je prze-
czytać, do czego zachęcam 
chociaż wiem, że wiele osób 
nie lubi liczb. 

Dziękuję za ten wywiad 
i wynika z niego jedno. 
Panujecie nad finansami, 
ale „ZŁO NIE ŚPI”, ono nie 
jest w nas, jest poza 
naszymi możliwościami.

Ujął Pan to bardzo trafnie, 
nic dodać nic ująć. My pra-
cujemy dla członków GSM. 
Dziękuję. 

Tytuł wskazuje z kim mamy przyjemność. 
Zastępca Prezesa GSM do spraw 
ekonomicznych Pani Agnieszka Cichoń.  
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Monopolista, 
mieszkańcy GSM, 
ciepło

 Jesienią 2022 roku, zarząd Górniczej Spółdzielni 
Mieszkaniowej spotkał się z mieszkańcami. Jednym 
z wątków wiodących podejmowanych przez zebranych 
były ceny centralnego ogrzewania, które wtedy już ro-
sły w dramatycznie szybkim tempie. 

 Wtedy też zarząd GSM podjął decyzję, aby spróbo-
wać dociec czemu państwowy dostawca ciepła, jakim 
jest PGNiG Termika, podnosi tak mocno ceny. Łącznie 
do dnia dzisiejszego podwyżki opłat za centralne 
ogrzewanie przekroczyły już 80%, jeśli spojrzymy na 
ceny od stycznia 2022 roku.  

 Myśleliśmy, naiwnie, że skoro dostawca ciepła jest 
firmą państwową, to będzie miał jakikolwiek wzgląd na 
sytuację obywateli. Liczyliśmy na otwartość i jawność 
działań PGNiG Termika. Niestety, okazało się, że do-
stawca ciepła, gdzie rządzą osoby związane z obecną 
władzą, jest głuchy na nasze prośby. W ubiegłym roku 
już złożyliśmy do PGNiG Termika pismo z prośbą prze-
słanie kalkulacji kosztów wytworzenia ciepła dla na-
szej spółdzielni, odpowiedzią były ogólniki nie znaj-
dujące oparcia w faktach. Gdy próbowaliśmy dotrzeć 
do informacji za ile PGNiG Termika kupuje węgiel od 

innych państwowych spółek, również spotkaliśmy się 
z milczeniem i ogólnikami. 

 Mało tego, gdy na naszej stronie internetowej kryty-
kowaliśmy działania PGNiG Termika, spotkały nas tyl-
ko szykany ze strony państwowej spółki, jaką jest 
PGNiG Termika. 

Dodatkowo w tym wszystkim woła o pomstę do nieba 
było zachowanie się prezesa Urzędu Ochrony Konku-
rencji i Konsumenta. Gdy bowiem poskarżyliśmy się 
na traktowanie spółdzielców przez PGNiG Termikę jak 
dojne krowy, prezes UOKiK napisał że właściwie nie 
podejmie się zbadania tej sprawy, bo nie. Napisał to 
urzędnik, powołany prze ten parlament lub rząd, do 
ochrony obywateli przez monopolistami. A tu wycho-
dzi, że owszem broni obywateli, ale tylko gdy mono-
polistą jest podmiot prywatny, a nie państwowy. 

 Złożyliśmy też pismo z wnioskiem o przyjrzenie się 
taryfom za ciepło jakie stosuje wobec lokatorów GSM 
do Urzędu Regulacji Energetyki. Tu też ta państwowa 
instytucja, która ma chronić obywateli przed nadmier-
nymi apetytami spółek energetycznych, umyła ręce, 

stwierdzając, że wszystko w cenach za ciepło jest w po-
rządku. 

 W między czasie służby spółdzielcze zebrały 4500 
podpisów pod petycją do ministerstwa klimatu, o pani 
Moskwy, aby lokatorzy bloków wreszcie otrzymali ja-
kąś pomoc i wsparcie finansowe. Pod petycją podpisało 
się kilkadziesiąt tysięcy ludzi z całej Polski. Petycja tra-
fiła do minister Moskwy pod koniec marca tego roku. 
Odpowiedzi na razie brak. 

 Sytuacja ta pokazuje, że fikcja kreowana przez wła-
dze Rzeczpospolitej mają się nijak do rzeczywistości. 
Miało być solidarnie, miało być uczciwie, a mamy sy-
tuację, że praktycznie każda grupa mieszkańców do-
stała dotacje, to do zakupu węgla, czy peletu. Także 
osoby ogrzewające się gazem dostały wsparcie. 

A co z lokatorami bloków? 
Ano nic. 
Mają płacić i nie przeszkadzać 
państwowym monopolistom. 

 Gerard Weychert
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Tradycyjnie, jak co roku, Zarząd postanowił spotkać 
się z mieszkańcami zasobów Górniczej Spółdzielni 
Mieszkaniowej. Sześć części, które odbyły się 
w miesiącu maju i zakończyły 27 kwietnia, 
to otwarte spotkania dla wszystkich mieszkańców 
GSM bez względu czy są członkami Spółdzielni,
czy też osobami z innymi prawami mieszkanio-
wymi, nie ma tu rozróżnienia, nie ma głosowań, 
są za to rozmowy na wszystkie tematy, które miesz-
kańcy uważają za najbardziej dla nich istotne. 
Oczywiście Zarząd Spółdzielni narzuca pewną 
tematykę i od niej zacznę relację z odbytych 
konsultacji.

 Najważniejszym tematem poruszanym na każdym spotkaniu były tematy 
finansowej kondycji Spółdzielni wykazane w analizie nadwyżki bilansowej i pro-
pozycji podziału między członków GSM. Pieniądze te tradycyjnie trafiają do 
członków spółdzielni. Istotna jest jednak inna sprawa. Na co spożytkowane zo-
staną te zwroty? Ważna jest też informacja, że w tym roku mamy aż 4 lata do rozli-
czenia. Poniżej przedstawiamy tabelkę ilustrującą z jakimi kwotami mamy do 
czynienia. 

Propozycja podziału nadwyżki bilansowej 
na Walne Zgromadzenie za lata 2019-2022

 Rok  Nadwyżka  Pożytek rozliczony Część nadwyżki  Część nadwyżki     

   bilansowa zgodnie z art. 5 ust. 1 przeznaczona na  przeznaczona

      ustawy o spółdziel. pokrycie kosztów  na fundusz

    mieszkaniowych utrzymania i eksplo- remontowy

      atacji zasobów

       mieszkaniowych

 2019  1 352 429,07 zł  218 714,19 zł  1 133 714,88 zł         -  

 2020  1 028 861,11 zł  214 699,18 zł  814 161,93 zł    - 

 2021  1 000 478,35 zł  211 677,66 zł  788 800,69 zł  -

 2022  1 480 400,34 zł  227 034,67 zł  263 322,50 zł   990 043,17 zł 

 Razem 4 862 168,87 zł  872 125,70 zł  3 000 000,00 zł  990 043,17 zł 

 Co z tej tabelki wynika? Po pierwsze to, że mamy do czynienia z niebagatelną 
kwotą prawie 5 milionów złotych. Czemu 4 lata wiadomo, COVID-19, brak możli-
wości przeprowadzenia Walnych Zgromadzeń, a tylko to gremium ma prawo 
zdecydować w głosowaniu jak nadwyżka będzie podzielona. No i tu jest rola Za-
rządu, to on proponuje mając rozeznanie, jak najkorzystniej spożytkować te pie-
niądze. 

 Co leżało u podstawy tego myślenia o podziale? Przede wszystkim dobro miesz-
kańców. Niestety pandemia, wojna w Ukrainie, a przede wszystkim szalejąca 
inflacja wymuszają określone myślenie.

 Z Ustaw i przepisów dotyczących spółdzielczości mieszkaniowej jasno wynika, 
że nieruchomości muszą się solidarnie składać na zabezpieczenie swoich po-
trzeb. Najprościej byłoby ciągle podwyższać składnik czynszowy jakim jest fun-
dusz eksploatacyjny i remontowy, ale... to byłoby bardzo restrykcyjne. Inflacja, 
a co za tym idzie gwałtowne podwyżki cen, które odczuwacie na co dzień  dotyczą 
również cen w spółdzielni. Wszyscy, którzy wykonują usługi na rzecz spółdzielni, 
począwszy od utrzymania letniego i zimowego skończywszy na dużych remon-
tach odczuli zwiększone ceny więc ich usługi na rzecz mieszkańców też wzrosły. 
Firmy zewnętrzne musiały zgodnie z jednostronną decyzją rządzących wypłacić 
znacznie wyższe koszty pracy swoich pracowników. To nie jedyny wzrost. Paliwa, 
energia elektryczna i cieplna to koszty, które wzrosły wszystkim więc ceny, które 
musimy płacić za usługi są dużo wyższe niż przed inflacją. 

 Dlatego Zarząd zaproponował i podda ten wniosek pod głosowanie na 
Walnym Zgromadzeniu następujące propozycje. Na fundusz eksploata-
cyjny przeznaczyć 3 000 000 zł, a na fundusz remontowy 990 000 zł.  
Pożytki w kwocie 872 125,70 zł zostały rozliczone zgodnie z obowiązują-
cymi przepisami na nieruchomości, które je wypracowały. 

Co to daje?

 Według prognozy finansowej Zarządu, zabezpieczy to mieszkańców przed 
podwyżką funduszu eksploatacyjnego i funduszu remontowego w bieżą-
cym roku. Oczywiście ta prognoza oparta jest na aktualnych wskaźnikach 
inflacji i wzrostu cen. Nikt na razie w tym kraju nie wie, czy za chwilę inflacja nie 
wystrzeli jeszcze wyżej, wtedy wszyscy stajemy się bezradni. To jednak czarny 
scenariusz i oby się nie sprawdził. 

 Przy okazji rozmowy o finansach Spółdzielni Zarząd zaprezentował również 
wizualizację kosztów zależnych od Spółdzielni i kosztów od nas niezależnych (na 
wykresie na czerwono). Poniżej pokazujemy to w formie graficznej, bo wielu 
mieszkańców nie wie o czym mówimy. Niestety spotykamy się z niesprawiedli-
wymi ocenami i kiedy PGNIG Termika Energetyka Przemysłowa podniosła ceny 
o ok 80% to niektórzy członkowie zaczęli krzyczeć, że GSM podniosła czynsz. To 
nie jest prawdą, to PGNIG podniósł Wam koszt ciepła, Nie jest też prawdą wypo-
wiedź Ministra Klimatu, że Spółdzielnie celowo podwyższają opłaty za ciepło 
bogacąc się. Pani Minister zapomniała, że Spółdzielnia to Wy Członkowie, a nie 
Zarząd, ale to raczej problem wizerunkowy Pani Minister, która nie ma pojęcia 
o czym mówi. Spółdzielnia koszty zewnętrzne, niezależne od niej musi co roku 
rozliczyć z członkami „do zera” i nieprawdą jest, że na tym może zarabiać.  
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 Ta grafika chyba nie musi być komentowana, tylko przeczytana i przemyślana 
przez Was, mieszkańców GSM.

 Jak widać najwięcej płacicie MONOPOLIŚCIE za ogrzewanie. Dlatego też Za-
rząd w kolejnym punkcie referował to do czego zobowiązał się na jesiennych kon-
sultacjach, czyli walka z monopolistą jakim jest PGNIG Termika Energetyka 
Przemysłowa. Tu nasuwa mi się straszna myśl. Nazwę ją „donkichoteria” czyli 
walka z wiatrakami. Przedstawiliśmy na spotkaniach (dokumenty i nasze relacje 
są też w JasNecie i na naszej stronie www.gsmjastrzebie.pl) wszystkie działania 
jakie podjął Zarząd,  i mamy smutną konstatację, z państwowym monopolistą 
wygrać trudno, wręcz ekstremalnie trudno. Nie dosyć, że ukrywają informacje to 
jeszcze straszą nas pozwami sądowymi, jeżeli nadal będziemy ujawniać prawdę. 
Czy to nie jest bezczelność? Nazwałbym to mocniej, ale nie mogę, bo to niecen-
zuralne słowa, które przychodzą mi na myśl. 

 Co bardziej dziwnego, to instytucja państwowa, powołana do obrony klientów 
i konsumentów też Was nie będzie broniła. UOKIK (celowo rozwinę ten skrót 
Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów) odpisał, że nie jest władny. 

 To po co on jest? Już się gubię, nie wiem, ale mam takie przemyślenie, któ-
re zawrę w postaci znanego powiedzenia „RĘKA, RĘKĘ MYJE”. „Nic nie mo-
żemy, bo przecież PGNIG to NASI, RZĄDOWI,  a NASZYM nie wolno krzywdy 
zrobić”. Szkoda słów!

 Zarząd jednocześnie poinformował mieszkańców, że nadal będzie domagał się 
prawdy i informacji. Jeśli jej nie otrzyma to skorzysta z drogi prawnej czyli sądo-
wej. To jednak w tej „deformie” sądownictwa długi i niepewny proces. Może jed-
nak..., bo są jeszcze prawdziwi sędziowie.

 Kolejny temat to propozycja Zarządu dla budynków, które nie przeszły jeszcze 
procesu termomodernizacji. Zarząd postanowił wyjść naprzeciw tym mieszkań-
com budynków niezmodernizowanych i dopuścił możliwość przyspieszenia 
termomodernizacji. Jak to się ma odbywać. No niestety poprzez dobrowolne 
zwiększenie wpłat na fundusz remontowy, co przyspieszy proces zbierania pie-
niędzy na wkład własny. Reszta to już utarty szlak. Kredyt w banku, realizacja 
modernizacji, system spłat kredytu. 

 Tu jest jednak ważna informacja. Ta wyższa opłata obciąży całą nieruchomość 
na której znajduje się budynek jeszcze niezmodernizowany. Tu się na pewno za-
czną problemy, ale ci co już mają ocieplony budynek, muszą pamiętać, że miesz-
kańcy nieocieplonego płacili za ich termomodernizację. To zależy od Was 
mieszkańców jaką drogę wybierzecie, Zarząd tylko może złożyć propo-
zycję i pomóc to zrealizować o ile takie wnioski się pojawią. 

 W czasie ubiegłorocznych, wiosennych konsultacji uwidoczniony został 
ważny element naszego życia. Uciążliwi mieszkańcy, meliniarze, dilerzy, 
osoby za nic mające zasady zgodnego współżycia takiej społeczności jaką 
są mieszkańcy budynków wielorodzinnych. Ze strony Zarządu padło zapew-
nienie, że zajmie się tą sprawą natychmiast, ponieważ właśnie wtedy w życie 
weszły przepisy umożliwiające podjęcie pewnych działań w tym zakresie. Tam 
gdzie zostały wskazane osoby nieprzystosowane do życia w zbiorowej społecz-
ności zostały wdrożone pewne działania, które w kilku miejscach przyniosły już 
określone efekty z eksmisją i przymusową sprzedażą lokalu włącznie. Ten 
proces jest długotrwały, ale na bieżąco realizowany. Niektórzy już odczuli ulgę 
inne sprawy są w toku. 

 Ostatnim punktem zawsze są sprawy dotyczące bieżących problemów miesz-
kańców rejonu w którym się spotykamy. Dyskusja czasem burzliwa, ale praw-
dziwa. Wiele spraw wyjaśnianych na bieżąco, wiele przyjętych do realizacji.

 Podsumowując krótko. Konsultacje były potrzebne, atmosfera KONSTRUK-
TYWNA, chociaż zdarzały się głosy bezzasadne, które sami mieszkańcy ucinali 
mówiąc takiej osobie, że mówi nieprawdę, ale te szczegóły pomińmy.

Dziękujemy za udział, wysłuchanie, 
zrozumienie i pomoc.

2Składniki opłaty czynszowej dla mieszkania M-4 o pow. 60,82 m , 4 osoby
ul. Armii Krajowej

66%
Składniki czynszu 

NIEZALEŻNE 
od Spółdzielni

34%
Składniki czynszu 

ZALEŻNE 
od Spółdzielni

Składniki czynszu NIEZALEŻNE  

od Spółdzielni

Centralne ogrzewanie    291,94 zł

Wywóz nieczystości    135,20 zł

Woda i Kanalizacja    261,19 zł

Przyłącze - woda    1,77 zł

Opłata za konserwację monitoringu 6,17 zł

Podatek od nieruchomości    11,56 zł

Podatek od części wspólnych   0,61 zł

Energia elektr.  dla części wspólnych 7,30 zł

RAZEM:      715,74 zł

Składniki czynszu ZALEŻNE  

od Spółdzielni

Eksploatacja   194,02 zł

Fundusz remontowy  152,05 zł

Anteny zbiorcze  1,90 zł

Domofon   2,10 zł

Opłata za wodomierz 

radiowy    3,96 zł

Ubezpieczenie mieszkania 

przy czynszu   10,00 zł

RAZEM:    364,03 zł



Himalaje 
bezczelności
Czyli PGNiG Termika Energetyka 
Przemysłowa S.A. w akcji

12 GÓRNICZA SPÓŁDZIELNIA MIESZKANIOWA

 Najwyższym szczytem górskim na Ziemi jest Mount 
Everest w Himalajach, natomiast szczytem bezczelno-
ści, w naszej opinii, jest pismo z dnia 2 marca 2023 roku 
przesłane z PGNiG Termika Energetyka Przemysłowa 
(dawny PEC) do GSM. 

 Po tym jak Zarząd GSM zwrócił się do tej rządowej 
spółki o to, aby uzasadniła czemu podniosła tak dra-
stycznie ceny za centralne ogrzewanie. PGNiG Ter-
mika, a właściwie zarząd, powołany przez rządzących, 
odprawił nas z kwitkiem, zasłaniając się rządowym no-
minatem, czyli prezesem Urzędu Regulacji Energetyki. 
Czyli w skrócie: jedni pisowcy, zasłonili się innym pi-
sowcem, że oni wszystko mają OK u siebie. Twierdzili 
też, że ceny węgla na świecie wzrosły, choć wiemy, że 
ciepłownia na Moszczenicy węgla z Ekwadoru czy 
innej Indonezji nie bierze. Twierdzą również, że cena 
metanu wzrosła o 1000%. Czy oni kupują metan na 
giełdzie ARA w Rotterdamie, czy kupują z odzysku 
w JSW?    

A TY człowieku płać słono za ciepło. 
A czemu? Bo tak! 

 Jaki jest efekt naszego informowania o nietolero-
wanych przez nas praktykach monopolisty, jakim jest 
PGNiG Termika w Jastrzębiu? No jest! W stylu mono-
polisty! 

 Mianowicie: zamiast przeprosić mieszkańców, za 
wielkie podwyżki taryf za centralne ogrzewanie, rzą-
dowy monopolista straszy. Tak, straszy GSM, że sobie 
nie życzą gdy ktoś źle ich ocenia. No i przytaczają znów 
te same argumenty, a właściwie ogólniki.  Zamiast po-
kazać dokumenty. Czyli prawdę o tym dlaczego pod-
noszą tak ostro ceny ciepła. Przecież gdyby dokumenty 
zostały ujawnione i pokazywałyby, że faktycznie pod-
wyżki są konieczne, nikt w Jastrzębiu nie podniósłby 
z tego tytułu awantury. Ale to nie w stylu monopolisty, 

do tego monopolisty z grupy kapitałowej Orlenu, który 
zasłynął już, za pisowskich czasów, z budzących kon-
trowersje manipulacji cenowych związanych z podat-
kiem VAT (za Business Insider, czy za Money.pl), czy 
też utrzymywaniem cen paliw na bardzo wysokim 
poziomie, którego nie uzasadnia cena surowców na 
rynkach europejskich. 

 PGNiG Termika wysłała do nas pismo (które oczy-
wiście zamieścimy tu jako załącznik), bo w odróżnie-
niu od spółki ciepłowniczej nie ukrywamy nic w tej 
sprawie. W tym piśmie sami Państwo zobaczycie jak za-
mydlają oczy procentami, skalami, wyższą racją, URE, 
wojną na Ukrainie, a konkretów których się domaga-
liśmy... BRAK.

 W piśmie tym, punkty od 1 do 4 to przywołanie pro-
cedury w jakiej odbywa się ustalanie stawek. W skrócie 
pisowski nominat zatwierdza taryfy zależnej od pisow-
skich polityków spółce (oczywiście ten schemat jest 
ciekawy).

 Punkt 5 pisma jest już ciekawszy, bo PGNiG Termika 
twierdzi, że stawki zostały skalkulowane na podstawie 
uzasadnionych kosztów prowadzenia działalności. 
Ciekawe jaki wpływ na podwyżki taryf za ciepło miał 
dodatek inflacyjny jaki został wypłacony każdemu 
z pracowników PGNiG Termika w Jastrzębiu?  (głośno 
przyznał to jeden z pracowników ciepłowni na zebra-
niu spółdzielczym, mowa była o ok. 3 tysiącach zło-
tych) 
 
 Punkt 6 jest też ciekawy, bo zarząd PGNiG Termika 
podaje tylko jedną podwyżkę z 2022 roku, a już nie 
pamięta o innych. Taryfy ciepła zmieniane były 
w 2022 roku trzykrotnie. Po raz pierwszy od dnia 1 ma-
rca 2022r. (decyzja Prezesa URE z dnia 09.02.2022r. 
– wtedy jeszcze nie było Wojny w Ukrainie). Druga pod-
wyżka miała miejsce od dnia 1 maja 2022r. (decyzja Pre-

zesa URE z dnia 14.04.2022r.). Trzecia podwyżka od 
dnia 1 sierpnia 2022r. (decyzja Prezesa URE z dnia 
14.07.2022r.). Po raz ostatni podniesiono cenę energii 
cieplnej od dnia 1 stycznia 2023r. (decyzja Prezesa URE 
z dnia 14 grudnia 2022r.). Szkoda, że mieszkańcy Ja-
strzębia-Zdroju muszą pamiętać o każdej podwyżce 
jaką serwuje im państwowy monopolista! 

 Punkt 7 - czyli standard - winna wojna w Ukrainie. 
A my się pytamy, czy PGNiG Termika brała tani węgiel 
z Donbasu, co było zabronione? Czy może z Krzywego 
Rogu i teraz kopalnie tamtejsze nie mają jak fedrować? 
Bo z naszej wiedzy PGNiG Termika brała węgiel z pol-
skich - rządowych - kopalni. Więc o co chodzi z tą wojną 
w Ukrainie? 

 Najśmieszniejsze jest też wskazywanie na inflację, 
która pogorszyła warunki prowadzenia działalności 
gospodarczej. Inflacja! I to piszą ludzie z grupy Orlen, 
który to za niemałą część inflacji odpowiada! O czym 
wielokrotnie wypowiadały się media, np. Wirtualna 
Polska. Co ma powiedzieć zatem właściciel piekarni, 
czy firmy transportowej, którym grupa kapitałowa 
Orlenu winduje ceny gazu, ropy, a w naszym przypad-
ku ceny ciepła?

 W punkcie 7 PGNiG Termika przywołuje, że cena me-
tanu wzrosła o 1000%, ale już nie pisze ile wzrosła cena 
metanu dla ciepłowni w Moszczenicy.

 Pismo wskazuje, że ceny węgla poszły w górę o 228%, 
ale już nie pisze gdzie poszły tak w górę? I dlaczego tak 
poszły w górę? Po prostu nie podaje, czy podwyżka 
o 228% dotyczy PGNiG Termika, czy tylko pokazuje 
zwyżki na rynkach? Bo przypominamy: PGNiG Ter-
mika z naszej wiedzy bierze węgiel od innych polskich 
państwowych spółek, podległych rządowi PiS.

 Pokazali w piśmie informację, że ceny za emisję CO2 
poszły w górę o 90%, ale już nie piszą ile to jest to 90% 
w złotówkach i za jaką ilość emisji?

 Ósmy punkt to już kuriozum, bo zarząd spółki cie-
płowniczej, niejako przyznaje się, że działa wbrew Ko-
deksowi Spółek Handlowych, twierdząc, że przez "bra-
nie na barki" wysokich kosztów związanych z dostar-
czaniem ciepła doprowadził do straty na działalności 
ciepłowniczej w Jastrzębiu. 

 Potem już tylko żądanie, aby zaprzestać rozpo-
wszechniania nieprawdziwych informacji, no ale ja-
kich już pisowskie jaśniepaństwo nie podało? No i żą-
danie zamieszczenia ich pisma, co z przyjemnością ro-
bimy, aby unaocznić arogancję państwowego mono-
polisty. 

 Podpowiadamy. Nie "bierzcie na barki", tylko zarzą-
dzajcie tak, aby nie podnosić cen za swoje usługi! 


